
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

Grantová komise Rady HMP pro  oblast i  sociá lní ,  zdravotní a prevenci  

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ GRANTOVÉ KOMISE RADY HMP PRO OBLASTI SOCIÁLNÍ, 
ZDRAVOTNÍ A PREVENCI ZE DNE 19. 8. 2021, 10.00 hod. 

Distanční forma prostřednictvím videokonference 
 

Přítomni 

Mgr. Milena Johnová (předsedkyně komise), prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., 
Mgr. Eva Horáková, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Patrik Nacher, Zbyněk Roboch, BA, 
PhDr. Tomáš Klinecký, Mgr. Štěpán Ripka, Ing. Kamila Svobodová (host), PhDr. Tereza 
Eichlerová (host), Mgr. Jana Machová (host), Mgr. Kamila Pádecká (tajemnice komise) 

Omluveni Ing. Miloš Růžička, Mgr. Hana Kubíková 

 
Celkový počet členů komise: 11 (10 + 1 odstoupil), přítomných: 7/8 členů, komise je usnášeníschopná. 
Jednání bylo zahájeno v 10:05 hod. a ukončeno ve 11.20 hod.  
 
Program jednání: 
 

1. Návrh na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové individuální 
neinvestiční dotace v roce 2021 – zdravotní oblast 
 

2. Návrh na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové individuální 
neinvestiční dotace v roce 2021 – sociální oblast 

 
3. Návrh na udělení grantu v oblasti podpory registrovaných sociálních služeb, 

poskytovaných občanům hlavního města Prahy pro rok 2021 - II. kolo 
 
Pro návrh: 7 (ze 7)  
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 
Průběh jednání: 
Jednání zahájila pí radní Johnová. Ověřovatelem zápisu byl stanoven prof. Martin Dlouhý. Sčítáním 
hlasů byla pověřena pí Pádecká. Přítomnost hostů: PhDr. Tereza Eichlerová, Ing. Kamila Svobodová, 
Mgr. Jana Machová. 
 
Pro návrh: 7 (ze 7) 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 
Přihlásil se p. Nacher 10:07 hod. Počet přítomných členů komise: 8. 
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AD 1)  

NÁVRH NA POSKYTNUTÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ FORMOU JEDNORÁZOVÉ ÚČELOVÉ 
INDIVIDUÁLNÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE V ROCE 2021 – ZDRAVOTNÍ OBLAST 

Projekty představila Ing. Kamila Svobodová. 
 
Žadatel 1 a) 
Žadatel: Hospic Štrasburk o. p. s. 
Název projektu: Hospic ve Starých Bohnicích 
Požadovaná částka: 2 400 000 Kč 
 
Účel dotace: provozní výdaje - zejm. mzdy pečujícího personálu, energie, zdravotní materiál a 
pomůcky, telefonní poplatky, praní prádla, další služby  
 
Stručné odůvodnění žádosti: 

• krácení dotace v programu zdravotnictví na rok 2021 = ohrožení zachování provozu služeb, 

příjmy nestačí ke krytí provozních výdajů 

• v roce 2020 došlo ke zdvojnásobení počtu subjektů v programu zdravotnictví bez navýšení 

objemu prostředků z rozpočtu HMP, dotace získaly také organizace, které nepatří mezi 

neziskové 

 
Stanovisko odboru ZDR MHMP 
Odbor ZDR MHMP navrhuje dotaci neposkytnout s následujícím odůvodněním: 
v případě, že by hospici byla poskytnuta individuální dotace v požadované výši 2 400 000 Kč, na rok 
2021 by hospic obdržel téměř 100% částky, kterou původně požadoval v grantovém programu 
zdravotnictví (celkem byl požadavek na dotaci ve výši 4 500 000 Kč, žadateli bylo přiděleno celkem 
2 026 200 Kč). Žadatel má také navzdory svému umístění přímo v Praze nižší obložnost než některá 
obdobná zařízení mimo Prahu a uvádí, že kvůli Covid-19 musel dále omezit příjem pacientů, aniž by 
bylo vysvětleno proč. V jiných zařízeních tento trend pozorován nebyl. Odbor ZDR MHMP se snaží 
vyvarovat toho, aby vznikl vyhověním této žádosti o individuální dotaci precedens, že žadatel, který 
v rámci řádného grantového řízení nezíská plnou výši požadované dotace, požádá o její „doplacení“ 
formou individuální dotace. 
 
V diskusi p. Klinecký upozornil, že ve vazbě na ostatní žádající organizace, jsou důvody pro podání 
individuální žádosti stejné – požadují finanční částku na dorovnání původně požadované v grantovém 
řízení a přiklonil se k názoru odboru žádost nepodpořit. Pan Roboch připomněl, že je v zájmu hlavního 
města, aby tato služba fungovala. 
Pan Dlouhý by žádost podpořil: „Nastala situace, že se rozšířila oblast poskytovatelů paliativní péče, ale 
objem financí je stále stejný; hospice přišly o značné finanční prostředky, o polovinu původních dotací. 
Hospic neudělal z mého pohledu žádnou chybu, navrhuji dát jim část požadavku, a to 50 % – 1 200 000 
Kč.“ 
Pan Nacher oponoval, že by komise neměla měnit strategii; všechny případy žádostí, které se řeší na 
tomto jednání, jsou podané z obdobných důvodů, organizace se chtějí dostat ke dříve požadovaným 
prostředkům jinou cestou. Budou-li peníze schváleny, pak to bude signál pro ostatní organizace, aby to 
vyzkoušely také. 
Z další diskuse vyplynulo, že dle návrhu hodnotitelů a na základě jejich výpočtu je možné navrhnout 
maximálně částku, o kterou byly finanční prostředky v rámci grantového řízení kráceny. 
Podle p. Dlouhého se stala v tomto případě systémová chyba. Kdyby do této oblasti nebyli vpuštěni 
další poskytovatelé, podporované hospice by měly stejné peníze jako dříve. 
Paní radní ubezpečila členy komise, že budou navržena taková opatření, aby v příštím roce k této 
situaci už nemohlo dojít. 
 
Pí Svobodová vysvětlila způsob financování těchto organizací: „Obecně řečeno žadatelé o programovou 
dotaci počítají s tím, že dostanou požadovanou dotaci v plné výši a nesnaží se sehnat jiné finanční 
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zdroje. Pokud dostanou méně finančních prostředků, než požadovali, podají žádost o mimořádnou 
finanční podporu. Poskytnutí jakékoli dotace hl. m. Prahy však není nárokové.“ 
K diskusi byla přizvána Mgr. Žákovská, z odboru ZDR, koordinátorka paliativní péče. K Hospici 
Štrasburk, o.p.s., uvedla, že každý poskytovatel paliativní péče musí splňovat přísné podmínky a že 
v případě tohoto konkrétního zařízení dle slovního komentáře externích hodnotitelů k projektu není vše 
stoprocentní, což se odrazilo v bodovém hodnocení projektu. Hospic Štrasburk např. nemá vlastního 
paliatra a tuto péči mj. zajišťují externě lékaři z Psychiatrické nemocnice Bohnice. Ke konkrétní podpoře 
se nevyjádřila jednoznačně; při hodnocení externími hodnotiteli byl projekt obodován nižším počtem 
bodů, ale potřebné bodové minimum splnil. Pokud by komise navrhovala částečně Hospic Štrasburk, 
o.p.s. podpořit, a to rozdílovou částkou před krácením dotace, pak se jedná přibližně o 380 000 Kč. 
Pí radní jako předsedkyně komise navrhla schválit tento návrh. 
 
Usnesení 1 a) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 ve zdravotní oblasti organizaci 

Hospic Štrasburk o.p.s. ve výši 380 000 Kč: 

Pro: 8 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat.  
 
Žadatel 1 b) 
Žadatel: Psychiatrická nemocnice Bohnice  
Název projektu: Linka důvěry 
Požadovaná částka: 500 000 Kč 
 
Účel dotace: osobní náklady na zajištění provozu Linka důvěry 
 
Stručné odůvodnění žádosti: 

• stoupající počet klientů vlivem pandemie Covid-19 

• nízkoprahová služba, není hrazena zdravotními pojišťovnami 

• krácení dotace v programu zdravotnictví na rok 2021 = ohrožení zachování provozu 
služeb, nedostatek v pokrytí osobních nákladů 

 
Stanovisko odboru ZDR  
Odbor ZDR MHMP navrhuje dotaci poskytnout ve výši 500 000,- Kč. Odbor ZDR považuje službu Linky 
důvěry, která je nedílnou součástí Centra krizové intervence Psychiatrické nemocnice Bohnice, za 
mimořádně důležitou a nezbytnou nejen v době pandemických opatření nařízených Vládou ČR, ale také 
v období po těchto opatřeních, kdy na občany hl. m. Prahy dopadá důsledek celé této nepříznivé 
situace. Služba není hrazena ze zdravotního pojištění, je anonymní, a její provozovatel zaznamenal 
vysoký nárůst volajících klientů. Tato služba je poskytována nepřetržitě a s využitím přidělené dotace 
bude možné personálně tuto službu 24/7 zajistit bez omezení provozu. 
 
V diskusi zaznělo, že zájem o linku důvěry se značně zvýšil, služba je plně vytížená, z důvodů 
nedostatku finančních prostředků na úhradu osobních nákladů byla dokonce linka v červenci omezena – 
byl pozastaven noční provoz, a že požadavek PN Bohnice na přidělení individuální dotace 500 000 Kč je 
tedy vhodné podpořit. 
 
Usnesení 1 b) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 ve zdravotní oblasti 

Psychiatrické nemocnici Bohnice ve výši 500 000 Kč: 

Pro: 7 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 
Návrh byl přijat.  
 



 

  

 

4 

 
Žadatel 1 c)  
Žadatel: REHAFIT, o.p.s. 
Název projektu: Rehabilitační centrum pro tělesně postižené  
Požadovaná částka: 200 000 Kč 
 
Účel dotace: pokrytí zvýšených hygienických nákladů 
 
Stručné odůvodnění žádosti: 

• Vlivem pandemie Covid-19 byly zvýšené nároky na hygienické prostředí ve zdravotnickém 
zařízení 

• Nedostatek financí způsobený absencí terapeutů a klientů z důvodu karantény, nedostatečnou 
úhradou ze zdravotních pojišťoven 

 
Stanovisko odboru ZDR 
Dotaci poskytnout ve výši 110 000 Kč. Žadatel vlivem stávající pandemické situace byl nucen zvýšit 
hygienickou péči v prostorách, kde se provádí rehabilitace s tělesně postiženými. Dezinfekci celého 
prostoru denně provádí externí firma. Z vlastních provozních prostředků není žadatel schopen tuto 
dezinfekci prostoru zaplatit, protože stále z roku 2020 přetrvává vysoký nedoplatek za služby s nájmem 
spojené. V daném prostoru žadatel fungoval až do listopadu 2020, kdy se přestěhoval do jiného 
levnějšího prostoru. Předpokládá se, že v roce 2021 nebude již případný nedoplatek za služby s 
nájmem spojené v takové extrémní výši. 
 
V diskusi pí Horáková uvedla, že ji žádost překvapila. Všichni diskutující se shodli, že v době 
pandemického stavu byly výdaje na provozní náklady tohoto typu jako dezinfekce, ochranné pomůcky 
apod., finančně pokryty z mimořádných programů Ministerstva zdravotnictví, stejně jako tomu bylo u 
sociálních služeb ze strany Ministerstva práce a sociálních věcí. 
Pí Horáková nakonec doporučila schválit polovinu požadované částky - 100 000 Kč. 
Pí předsedkyně uzavřela diskusi s následným řešením - odhlasovat postupně obě navrhované výše 
podpory: 100 000 Kč (návrh pí Horákové) a 110 000 Kč (návrh odboru ZDR). 
 
Usnesení 1 c) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 ve zdravotní oblasti organizaci 

REHAFIT, o.p.s. ve výši 100 000 Kč: 

Pro: 2  
Proti: 0 
Zdržel se: 6 
Návrh nebyl přijat.  
 
Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 ve zdravotní oblasti organizaci 

REHAFIT, o.p.s. ve výši 110 000 Kč: 

Pro: 4 
Proti: 0 
Zdržel se: 4 
Návrh nebyl přijat.  
 
Žádost organizace REHAFIT, o.p.s., nebyla grantovou komisí RHMP doporučena k podpoře. 
 
AD 2)  

NÁVRH NA POSKYTNUTÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ FORMOU JEDNORÁZOVÉ ÚČELOVÉ 
INDIVIDUÁLNÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE V ROCE 2021 – SOCIÁLNÍ OBLAST 

Žadatel: Liga otevřených mužů z.s. 
Název projektu: Patron – podpora sociální integrace dospívajících z dětských domovů  
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Požadovaná částka: 199 800 Kč 
 
Projekt představila Mgr. Jana Machová. 
 
Účel dotace: podpora stávajících patronů, proškolení nových 
 
Stručné odůvodnění žádosti:  
Projekt Patron podporuje sociální integraci dospívajících dětí vyrůstajících v zařízeních náhradní 
výchovy. Pomáhá jim začlenit se do společnosti, předcházet sociálně patologickým jevům a 
získat/udržet si zaměstnání a bydlení. Smyslem projektu je poskytnout model dospělého vzoru a 
podporu při osamostatnění. 
 
Stanovisko odboru: 
Odbor SOV, oddělení rodiny a sociální práce, zastává názor, že se jedná o přínosný projekt, který je 
svým zaměřením na cílovou skupinu dětí opouštějících ústavní zařízení potřebným a navrhuje proto 
žádosti vyhovět. Organizace se nemohla přihlásit do žádného z vyhlášených grantových programů, 
protože nemá pověření k výkonu sociálně-právní ochrany dětí. Pověření organizace ani nemůže získat, 
protože činnost, kterou se zabývá, je postavena na bázi dobrovolnictví, což je v rozporu s udělením 
pověření. Organizace je odboru známa i z jiných projektů, které jsou hodnoceny velmi pozitivně a jsou 
doporučovány OSPOD k využití.  
 
V diskusi se p. Klinecký zeptal, jestli byl projekt konzultován s odborem školství, protože dětské domovy 
jsou v jeho gesci. Pí Machová informovala, že taková konzultace neproběhla, tento projekt není nový a 
již nyní probíhá v dětských domovech zřízených HMP. Podpora konkrétních dospívajících dětí 
„patronem“ vychází především z vyhodnocení situace dítěte a jeho rodiny, které provádí OSPOD, ten 
službu doporučuje ve spolupráci se zařízením.  
 
Usnesení 2) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 v sociální oblasti organizaci 

Liga otevřených mužů, z.s. ve výši 199 800 Kč: 

Pro: 7 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 
Návrh byl přijat.  
 
AD 3) 

NÁVRH NA UDĚLENÍ GRANTU V OBLASTI PODPORY REGISTROVANÝCH SOCIÁLNÍCH SLUŽEB, 
POSKYTOVANÝCH OBČANŮM HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY PRO ROK 2021 - II. KOLO 

K rozdělení: 26 059 000 Kč 
Rozděleno celkem: 26 059 000 Kč 

Návrh na udělení grantu (II. kolo) v oblasti podpory registrovaných sociálních služeb představila PhDr. 
Tereza Eichlerová. 

V Programu podpory registrovaných sociálních služeb poskytovaných občanů hlavního města Prahy pro 
rok 2021 – II. se navrhuje finanční podpora pro poskytovatele sociálních služeb v celkové výši 26 059 
tis. Kč. Jedná se o dofinancování Programu podpory registrovaných sociálních služeb poskytovaných 
občanů hlavního města Prahy pro rok 2021 schváleného Usnesením Zastupitelstva č. 23/26 ze dne 
21.01.2021. 
V souvislosti s výše uvedeným návrhem je předkládán ke schválení návrh na úpravu rozpočtu hlavního 
města Prahy na rok 2021 - převod dosud nevyčerpaných finančních prostředků v roce 2021 ve výši 473 
tis. Kč (Granty Doplňková síť) a 120 tis. Kč (Granty Rodinná politika) na posílení položky Granty sociální 
ve výši 593 tis. Kč. Převáděné finanční prostředky budou využity na pokrytí finančních potřeb 
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vyplývajících z dotačních řízení v roce 2021 a uváděná rozpočtová úprava nemá přesah do rozpočtů 
následujících let.    
Poskytnutí dotací se týká poskytovatelů sociálních služeb zařazených do Krajské sítě sociálních služeb, 
která je součástí strategického dokumentu HMP – Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb na území 
HMP pro období 2019–2021. Grantové řízení hlavního města Prahy pro rok 2021 – II. v působnosti 
odboru SOV MHMP je zaměřeno na podporu poskytovatelů registrovaných sociálních služeb podle 
zákona o sociálních službách, kteří poskytují sociální služby občanům hlavního města Prahy v rámci 
Krajské sítě. 

V diskusi dále pí Eichlerová uvedla, že přidělené částky jednotlivým žadatelům byly určeny výpočtem, 
cenové hladiny zůstaly stejné. Výpočet má daný vzorec, musí se krátit plošně, jiná varianta není 
schválena. Pan Klinecký dodal podrobnosti k systému financování, který se opírá o metodiku MPSV. Pí 
Eichlerová doplnila, že o zbývající prostředky k dofinancování budou moci poskytovatelé požádat ještě 
v rámci II. kola státní dotace, ve kterém bude alokováno cca 60 mil. Kč. 

Usnesení 3) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na udělení grantu v oblasti podpory registrovaných 
sociálních služeb, poskytovaných občanům hlavního města Prahy pro rok 2021 - II. kolo ve výši 
26 059 000 Kč: 

Pro: 8 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat.  
 
Příští termín jednání Grantové komise Rady HMP pro oblasti sociální, zdravotní a prevenci bude 
stanoven dle potřeby. 
 
 
 
Úprava zápisu 19. 8. 2021 
Mgr. Kamila Pádecká, tajemnice komise 
 
 
Ověřil 19. 8. 2021 
prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc. 
 


